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Den 25. marts 2022 

 

 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 693 (MOF alm. del) stillet 16. februar 2022 efter ønske 

fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Kristian Pihl Lorentzen (V).  

Spørgsmål nr. 693 
”Vil ministeren oplyse, hvorledes det sikres, at udsatte græssere i naturnationalparkerne, der færdes 

frit indenfor hegnet, som afgrænser en naturnationalpark, ikke vil skade f.eks. særligt truede og 

sjældne arter?” 

 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Naturstyrelsen, som oplyser at: 

 
”Naturstyrelsen udarbejder væsentlighedsvurderinger for de Natura 2000-områder, der indgår i de 
kommende naturnationalparker. I vurderingerne tages der udgangspunkt i eksisterende naturdata og 
potentielle påvirkninger, herunder erfaringer med etablering af ekstensiv helårsgræsning. Der laves 
således en faglig vurdering af mulige konsekvenser, positive som negative for Natura 2000-
områdernes udpegningsgrundlag i form af habitatarter og habitatnaturtyper. Desuden vurderes 
konsekvenser for forekomst af bilag IV-arter samt andre sjældne og truede arter. 
 
I naturnationalparkerne vil der blive arbejdet med open-ended forvaltning, hvilket vil sige at naturen 
forvaltes med særligt fokus på at understøtte naturlige processer og dynamikker. Ved at bruge denne 
type forvaltning forventes den generelle naturtilstand at blive forbedret, men naturen er dynamisk, og 
det må forventes, at nogle arter går frem, mens andre kan gå tilbage.   
 
For at sikre viden om naturens tilstand er det med loven besluttet at overvåge udviklingen i 
naturnationalparker for at sikre opsamling af erfaring og viden, der kan være nyttige til at vurdere evt. 
behov for at iværksætte yderligere naturforvaltningstiltag.” 
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